
 
 
 

ZAPISNIK 

ZBOR GOSPODARJEV 
 

Zbor gospodarjev je potekal 6. 11. 2024 v sejni sobi PZS v Ljubljani s pričetkom ob 17.10. 
 

Ad. 1  Evidentiranje prisotnosti  
 

Evidentiranje prisotnosti je potekalo od 16.40 do 17.10.  

Skupno se je zbora udeležilo 33 oseb.  

 

Ad. 2  Izvolitev organov zbora  
 
Zbor je otvoril načelnik gospodarske komisije Ivan Resnik. 
 
Za organe zbora je predlagal: 
Predsednik delovnega predsedstva: Valentin Rezar, PD Radovljica. 
Člana delovnega predsedstva: Stojan Kodele – PD Ajdovščina, Roman Močnik – PD Črna na Koroškem 
Verifikacijska komisija: predsednik Ivan Likar – PD Križe, člana Irena Kampuš – PD Radeče, Nadja 
Leban – PD Idrija 
Zapisnikar: Dušan Prašnikar, strokovni sodelavec PZS. 
Overovatelj zapisnika: Tomo Rusimovič – PD LPP, Cvetko Dominko – PD Nova Gorica 
 
Na predlog organov ni bilo pripomb. 
 
Sklep 1-2024: Zbor gospodarjev potrjuje predlagane organe za izvedbo Zbora gospodarjev 2024 v 
predlagani sestavi. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Predsednik DP je k besedi povabil Jožeta Rovana, predsednika PZS. Rovan je v svojem pozdravu 
izpostavil pomembnost vloge gospodarjev, težke čase za upravljanje s planinskimi kočami, 
pričakovanja za finančno podporo države in soočanje s težavami pri upravljanju s planinskimi kočami 
tudi v preostalih alpskih državah.  
 
Ad. 3  Pregled in potrditev dnevnega reda 
 
Vodenje zbora je prevzel predsednik delovnega predsedstva (predsednik DP) Valentin Rezar in podal 
predlog dnevnega reda. 
DNEVNI RED ZBORA GOSPODARJEV: 

1. Evidentiranje prisotnosti  
2. Izvolitev organov zbora  
3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
4. Poročilo verifikacijske komisije 



 
 

5. Delno poročilo o delu in delno finančno poročilo GK za leto 2024 in razprava 
6. Predstavitev programa dela in okvirnega finančnega načrta GK za leto 2025 ter okvirnega 

programa dela GK za leto 2026 in razprava 
7. Spremembe članskih popustov za prenočevanje v planinskih kočah 
8. Razno 

 
Sklep 2-2024: Zbor gospodarjev potrjuje dnevni red Zbora gospodarjev 2024. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
Ad. 4  Poročilo verifikacijske komisije 
 
Poročilo verifikacijske komisije je podal njen predsednik Ivan Likar.  
Verifikacijska komisija je na osnovi oddanih pooblastil delegatov, predstavnikov odsekov za 
gospodarstvo društev s planinskimi kočami, ob 17.10 ugotovila, da je od skupno 84 glasov za 
odločanje na današnjem zasedanju navzočih 30 glasov ali 36 % kar pomeni, da je navzočih več kot 
ena tretjina glasov in je zbor sklepčen. Zbor bo sklepčen, dokler bo na njem prisotnih vsaj 28 glasov 
za odločanje. Odločitev je sprejeta, da zanjo glasuje več kot polovica navzočih glasov oz. najmanj 14. 
Naknadno se je zboru pridružilo še pet oseb s skupno 5 pooblastili, kar je pomenilo skupno 35 
delegatov za glasovanje oz. 42%.  
 
Ad. 5  Delno poročilo o delu in delno finančno poročilo GK za leto 2023 in razprava 
 
Delno poročilo o delu komisije je predstavil strokovni sodelavec Dušan Prašnikar. Povzel je glavne 
vsebine delovanja komisije. Pri certifikatih za okolju prijazne planinske koče se kaže trend, da čistilne 
naprave pri nekaterih kočah ne delujejo dobro in nekatere koče ne uspejo podaljšati veljavnosti 
certifikata. Pri rezervacijskem sistemu Bentral za planinske koče je bilo v letu 2024 vključenih 20 
planinskih koč. Ob začetku leta so bile izvedene določene nadgradnje, predvsem vtičnik za agencije in 
društvene skupine za rezervacijo brez predhodnega plačila. Na podlagi jesenske ankete z uporabniki 
sistema je ugotovljeno, da je sistem v osnovi dober in koristen, da pa ima še določene 
pomanjkljivosti. Določene bodo predmet nadaljnjih nadgradenj sistema.  
Pri koriščenju helikopterskih prevozov za energetsko in ekološko prenovo koč bo v letu 2024 
relativno veliko nekoriščenih ur, ker načrtovana aktivnost za dom na Okrešlju ni bila izvedena. 
Neporabljene ure ni možno prenesti v naslednje leto. Predvideno je, da bo vojska in Policija v letu 
2025 zagotovila enak obseg prevoza. Izpostavljena je bila še donacija barv za les in kovino za 
planinske koče s strani podjetja Helios in pa izvedba meritev električnih inštalacij s finančno podporo 
Zavarovalnice Triglav. Izvedba meritev se je pokazala kot zelo koristna.   
Glede delnega finančnega poročila je pojasnil, da poročilo še ni dokončno, del stroškov bo še 
zaveden, a glede na trenutno stanje bo morda ostalo nekaj sredstev neporabljenih oz. bo komisija 
dogovorila morebitno preostalo porabo sredstev.  
Na vprašanje Olge Oven je Dušan Prašnikar odgovoril, da glavni del stroškov za rezervacijski sistem 
Bentral pokrivajo planinska društva, ki so bili uporabniki, manjši del pa sofinancira gospodarska 
komisija. 
 
Helena Kermauner, PD Domžale, je opozorila, da je bilo v letu 2024 uradna sprememba nadmorskih 
višin za planinske koče in kako naj se društva lotijo teh sprememb.  
 
Predsednik DP je pojasnil, da teh sprememb, predvsem tabel za planinske koče, ni potrebno izvesti 
takoj, ampak ob nameščanju novih tabel. Jože Rovan je dodal, da so bile meritve izvedene s sistemom 
Lidar, ki meri natančnost višin na 20 cm in za planinske koče se je merilo nivo praga glavnega vhoda. 
Spremembe se lahko izvedejo postopoma.  
 



 
 

Olga Oven, PD Javornik Koroška Bela, je predlagala, da bi se usposabljanja za oskrbnike planinskih koč 
izvedla v maju, saj pred tem društva še nimajo pridobljenega vsega kadra za delo na kočah.  
 
Predsednik DP je pojasnil, da se je potrebno pri terminih prilagajati z izvajalci, Višjo šolo. Hkrati se pa 
nekatere koče odpirajo že prej. 
 
Olga Oven je dodala tudi, da je skupna vrednost 37.000 €, s čimer razpolaga gospodarska komisija 
povsem premalo in podcenjujoče glede na skupno vrednost, ki jo imamo v kočah.  
 
Predsednik DP je dodal, da imamo ustanovljen Sklad za planinske koče, kjer se letno nabere okoli 
50.000 €, kar je sicer že za eno kočo zelo malo in ga ni smiselno še dodatno razpršeno deliti. Upa, da 
bo država spoznala, da so koče del turistične infrastrukture in bo finančno pomagala, kar je kot 
primer navedel Avstrijo.  
 
Slavko Gregorčič, PD Kobarid, je mnenja, da je namen PZS, da predstavlja društva pri državnih 
resorjih, kjer bi morali biti bolj agresivni. Za samo dobrobit planinskih koč ne vidi opazne dodane 
vrednosti s strani gospodarske komisije. Namesto ukvarjanja s certifikati bi bilo bolj pomembno, da bi 
imele koče uporabna dovoljenja, urejene analize vode. Podal je predlog, da bi zveza zaprosila za 
računalnike, ki jih ministrstvo za digitalno preobrazbo še nima razdeljenih, za potrebe upravljanja 
planinskih koč. Poseben problem so oskrbniki planinskih koč, ki jih je zelo težko dobiti.   
 
Jože Rovan je podal pojasnilo. PZS nima finančnih virov na redni osnovi, s čimer bi bilo načrtovanje 
lažje. Pred leti je bil državni razpis za 5 milj. evrov, s čimer se je uspelo nekaj izvesti. A prava rešitev bi 
bila redna državna sredstva. Opiranje na lastne sile je težko. Pri potrjevanju Sklada za planinske koče 
je bilo kar nekaj pomislekov, da se je sploh ustanovilo sklad. Tudi drugje se soočajo s finančno 
podhranjenostjo, v Avstriji kljub temu, da imajo nek redni letni priliv za koče, poteka poziv planinske 
zveze za pomoč države. Včasih je bilo s prostovoljstvom narediti skoraj vse pri izdelavi in sanaciji koč, 
danes pa so strokovna dela zelo specifična, ki jih prostovoljci ne znajo in ne zmorejo. Zaveda se 
problema pomanjkanja oskrbnikov, kadra na kočah.  
 
Olga Oven je mnenja, da PZS mora v večji meri zastaviti glas društev pri pogovorih z državo. Predlog 
glede računalnikov je dober, ki naj ga PZS izpelje. Predlagala je aktivno vlogo PZS za izboljšanje 
mobilnega signala v gorskem svetu, ki je ključen za nemoteno delovanje koč, blagajne, rezervacijski 
sistem in tudi pomembno za obiskovalce za npr. spremljanje vremena.  
 
Ivan Resnik je povzel, da gospodarska komisija ne more delati čudežev, tudi člani komisije so 
prostovoljci in ne strokovnjaki, strokovnost pa je v današnjem času zelo zahtevna pri upravljanju s 
kočami. Naloga komisije je, da zbira predloge društev in če je izražen interes več društev za isto 
zadevo, potem mora komisija odreagirati. Dandanes sredstev s strani podjetij ni več in vloga PZS je, 
da pridobi dodatna sredstva preko razpisov. Sestanek na Inšpektoratu za varno hrano je pokazal, da 
birokrati delujejo birokratsko, čeprav se tudi pri obisku inšpektorjev da najti razumljive rešitve.  
 
Slavko Gregorčič je dodal, da manjka mladost v društvih, zvezi in pri delu s planinskimi kočami. 
 
Tomaž Rusimovič, PD LPP je podal pozitivno izkušnjo, da se je pri meritvah električne inštalacije na 
njihovi koči odkrilo napako, ki je bila resna grožnja za začetni požar in vsekakor podpira nadaljnje 
aktivnosti za izvedbo takih meritev v prihodnje. Hkrati je pozval, da se na podlagi ankete o 
rezervacijskem sistemu čim prej izpelje možne nadgradnje sistema. Kljub njegovi kritični izjavi v 
oddaji je mnenja, da je sistem dobro deloval, slaba je predvsem preglednost, kar je potrebno 
izboljšati, skupaj še z nekaj ostalimi potrebnimi izboljšavami. Je pa smiselno po izboljšavi pridobiti še 
ostale koče, da se vključijo v rezervacijski sistem.  
 



 
 

 
Sklep 3-2024: Zbor gospodarjev potrjuje delno poročilo o delu GK za leto 2024 in se je seznanil  z 
delnim finančnim poročilom GK za leto 2024. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
 
Ad. 6  Predstavitev programa dela in okvirnega finančnega načrta GK za leto 2025 ter okvirnega 
programa dela GK za leto 2026 in razprava 
 
Ivan Resnik je pojasnil, da je bil predlog programa del gradiva za zbor, večjih novosti ni planiranih. V 
kolikor se bo tekom leta pokazala potreba po določenih aktivnosti, bo komisija te aktivnosti izvedla, 
tudi če sedaj niso zapisane v programu.  
 
Dušan Prašnikar je med aktivnostmi izpostavil delo na pripravi strategije, kar v letu 2024 še ni bil 
izveden korak naprej.  
 
Predsednik DP je dodal, da moramo biti aktivni, da bo država razumela, da so tudi koče del turistične 
infrastrukture. Določeno zbiranje podatkov in mnenj je bilo že opravljeno. Z dokumentom strategije 
bo pri sestankih z državnimi organi lažje zagovarjati potrebo po pomoči.  
 
Miro Eržen je opozoril, da moramo pri strategiji sami priti na realna tla in opraviti interno razpravo in 
opredeliti prioritete, katere koče so za planinstvo prioriteta, katere pa ne. Pri pogovorih z državo ga 
je strah glede lastne sposobnosti društev, kadrovske, finančne, organizacijske, da potem zmoremo 
sredstva počrpati, kar jih pri zadnjem razpisu nismo. V primerjavi s podjetji so društva zelo nestabilna, 
kar je težava. Nižinske koče se bodo v večji meri morale povezovati s turizmom. Eden od večjih 
problemov v prihodnosti bo pomanjkanje vode, kako se bomo odzvali. Še enkrat je poudaril 
pomembnost lastne prevetritve problemov in možnih rešitev. V planinski organizaciji je težko 
dosegati enotnost, predvsem da se držimo že potrjenih usmeritev. 
 
Ivan Resnik je nase prevzel krivdo, da že danes ni na mizi osnutek dokumenta. Eno je strategija kot 
papir za birokrate in pogovor z državo. Drugo pa je analiza realnih problemov in kakšne naj bodo 
usmeritve za naslednja leta. Ali sta to dva ločena dokumenta, ali en povzame vse, je na nek način 
vseeno. Stvar strategije je tudi problematika kadra in starost aktivnih ljudi na društvih, ki se ukvarjajo 
s kočami.   
 
Olga oven je dodala da bi moral biti plan investicij obvezen dokument vsakega planinskega društva s 
kočami, kar pošlje na PZS.  
 
Predsednik DP je dodal, da je zbor iztočnica, da društva aktivno prispevajo predlogi za komisijo, 
podatki so večinoma že zbrani.  
 
Sklep 4-2023: Zbor gospodarjev potrjuje program dela in finančni načrt gospodarske komisije za 
leto 2025 ter okvirni program dela za leto 2026 v predlagani obliki.  
Sklep je bil soglasno sprejet. 
 
 
Ad. 7  Spremembe članskih popustov za prenočevanje v planinskih kočah 
 
Ivan Resnik je pojasnil, da se je v preteklosti še pogovarjalo o popustu za mlade in je sedaj na mizi tak 
predlog, da se omogoči nekaj boljše pogoje za mlade in hkrati da ni preveč obremenjujoče za koče. 
Spodbuda za mlade je potrebna, najprej se je razmišljalo za popust do 27 leta, potem je bila zaradi 



 
 

tehničnih vzrokov odločitev za popust do 18 leta, kar je tudi potrdil Bentral za prilagoditev v 
rezervacijskem sistemu. Ostali popusti oz. priporočene cene ostanejo nespremenjene.  
 
Predsednik DP je ponovil, da je bil primarni predlog do 26 let, potem odločitev do 18 let. Ker inflacija 
v 2024 ni bila velika, bi bil popravek zelo majhen in ne bi bilo smiselno povečevanje.  
 
Helena Kermauner je vprašala glede popustov za mlade, ki pa niso člani.  
 
Ivan Resnik je odgovoril, da je tudi vprašanje reciprocitete in da tudi v tujini ni posebne podpore za 
mlade, ki niso člani. Opcijsko je dodatni popust za mlade, nečlane, stvar najemnika ali društva.  
 
Aljaž Lavtižar, PD Kranjska Gora je vprašal, kaj je namen predlaganega popusta za mlade. Če bi želeli 
pridobiti več mlajših članov, tak popust ni prava pot, ni stvar parih evrov, ampak mladi se bodo 
včlanili, če se bodo počutili dobro, za to pa morajo poskrbeti društva s svojimi aktivnostmi za mlade.  
 
Ivan Resnik je podal strinjanje, da je predvsem od društva odvisno, kaj mladina dobi, kako jih privabiti 
in da je zainteresirana za članstvo. Zaveda se, da se jih veliko včlani, ker s popusti pri izletih in 
nočitvah dobijo strošek članarine povrnjen.   
 
Aljaž Lavtižar je dodal, da imajo v društvu kar nekaj članov tujcev, ki nimajo nobenega stika z društvi 
in to ni prava pot.  
 
Jože Rovan je podal stališče, da se del ljudi včlanjuje zaradi pripadnosti, velik del pa zaradi 
ekonomskih vzrokov. V tujini imajo dodaten popust za mlade člane in na ta način podpirajo 
planinstvo mladih. Pomembno je, da organizacija pokaže, da podpira mlade. V zadnjih letih je velik 
poudarek športnemu plezanju, ker je to dejavnost mladih. Glede ekonomskih ugodnosti se poskuša 
še izboljšati vključenost popustov v trgovinah. Predlog popusta za mlade je umerjen v večje sobe, ne 
pa v nadstandard.  
Na vprašanje Slavka Gregorčiča o reciprociteti je pojasnil, da imajo tujci pri nas enake popuste, kot 
naši člani in če gremo mi v tujino, imamo enake popuste, kot njihovi člani.   
 
Tomaž Rusimovič je dodal, da če gost spanje rezervira preko rezervacijskega sistema, potem oskrbnik 
ne more dati dodatnega popusta.  
 
Sklep 5-2024: Zbor gospodarjev sprejema spremembo članskih popustov za prenočevanje in sicer 
znaša vrednost popusta za mlade 7 do vključno 17 let 40 % v sobah z 3-6 ležišč in popust 50 % v 
sobah s skupnimi ležišči (7 in več ležišč).  
Sklep je bil sprejet z 33 glasovi Za in 2 vzdržanima glasovoma.  
 
Spremenjena preglednica priporočenih najvišjih cen prenočevanja in članskih popustov 

 Koče I. kategorije Koče II. kategorije popust 
člani 

popust 
člani  

7-17 let 
Tip sobe cena člani 

člani 
7-17 let 

cena člani 
člani 

7-17 let 

Družinska soba* 45 € 36 € 36 € 45 € 36 € 36 € 20 % 20 % 

soba 2 postelji 38 € 26,6 € 26,6 € 30 € 21 € 21 € 30 % 30 % 

soba 3-6 postelj 36 € 25,2 € 21,6 € 26 € 18,2 € 15,6 € 30 % 40 % 

skupna ležišča, 7-
12 postelj 

30 € 18 € 15 € 24 € 14,4 € 12 € 40 % 50 % 



 
 

 
 
Ad. 8  Razno 
 
Olga Oven je opozorila, da je v gorah in kočah vse več odpadkov in je potrebna akcija glede kodeksa 
obnašanja v gorskem svetu, potrebno je vzgajati planince, obiskovalce gora. 
 
Roman Resnik je potrdil, da je vse več obiskovalcev, ki nimajo občutka za gore in okolje.  
 
Olga Oven predlaga, da PZS promovira planinstvo kot način življenja in da je potrebno opozarjati tudi 
na ta vidika pri obiskovanju gora. 
 
Predsednik DP je podal mnenje, da smo zamudili čas, da bi instant turiste vzgajali oziroma spreminjali 
glede kodeksa obiskovanja gora. Korona je prinesla tudi spremembo, kdo vse hodi v hribe. Pred leti je 
Zavarovalnica Triglav imela akcijo Odnesimo smeti s seboj v dolino, ki ja akcijo opustila. Potrebno je 
na različne načine ozaveščati ljudi. Izpostavil je problematiko uživanja lastne hrane v kočah. Na ravni 
MDO je bil potrjen predlog za spremembo statuta, da se lastne hrane ne uživa v kočah, ker je preveč 
primerov, ko ljudje uživajo zgolj svojo hrano v kočah. Predlaga da se gre v tej smeri sprememb.  
 
Slavko Gregorčič je podal predlog, da bi bilo psom dovoljen vstop v koče. Odziv ostalih udeležencev 
zbora je bil, da naj ostane, kot je zapisano.  
 
Predsednik DP je pojasnil, da psi v kočah niso dovoljeni in podal primere, kam vse ni dovoljeno s 
psom. 
 
Jaka Zupanc, PD Srednja vas v Bohinju je podal informacijo, da so imeli v preteklosti vrečke za smeti s 
strani Zavarovalnice Triglav, ki je končala s to akcijo. Sedaj Turizem Bohinj financira ekološko 
razgradljive vrečke za pobiranje smeti za planinske koče na bohinjskem območju. Kar bi lahko bila 
pobuda tudi za ostala območja oziroma koče.  
 
Olga Oven je izrazila željo, da začnimo informirat in ozaveščat širše vse obiskovalce. 
 
Dušan Prašnikar je pojasnil, da akcija Odnesimo smeti s seboj v dolino ni akcija Zavarovalnice, ampak 
je bila pobuda in izvedba znotraj planinske organizacije že v sedemdesetih letih prejšnjega stoletja. 
Glede psov v kočah je pojasnil, da hišni red za planinske koče jasno določa, da psi niso dovoljeni v 
kočah, da pa je odločitev in odgovornost oskrbnika, ali bo dovolil psom v koče.   
 
Predsednik DP se je prisotnim zahvalil za udeležbo, povabil k udeležbi na Konferenci planinskega 
gospodarstva, ki je načrtovana za čas sejma Alpe Adria in da je komisija še odprta glede predlogov za 
tematike na konferenci. 
 
Zbor se je zaključil ob 19.10. 
 
 
Zapisnik zapisal 
Dušan Prašnikar, Strokovni sodelavec PZS 
 
 
 

skupna ležišča, 
nad 12 postelj 

26 € 15,6 € 13 € 22 € 13,2 € 11 € 40 % 50 % 



 
 

Overovatelj zapisnika: 
Ciril Dominko, PD Nova Gorica 
 
 
 
Overovatelji zapisnika: 
Tomaž Rusimovič, PD LPP 
 
 
 


